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سرمقاله

 دیوار اعتمادی که سخت
بالا می رود

ادامه از صفحه یک
اما حداقل انتظار این است که ابعاد این ماجرا 
برای سهامداران بدون هیچ پرده پوشی روشن 
شود و مقصران ضررهای مردم، پاسخگو باشند.

واقعیت این است که سال هاست فریادها بر 
سر این است که عدم شفافیت بلای جان اقتصاد 
کشور است اما زمانی که این پرده پوشی ها در 
سازمان های  یا  و  دولتی  خانه های  وزارت  راس 
بزرگ رخ می دهد اعتماد مردم را به همه امور 
خدشه دار می کند. این دیوار وقتی که فرو ریزد 

سخت می شود آن را دوباره بالا برد. 
بسیار  ابعاد  داد  رخ  آنچه  اینکه  درنهایت 
گسترده تر از یک اتفاق ساده دارد که مسئولان 
فکر کنند این خبر هم در میان سایر خبرها گم 
شود و به دست فراموشی سپرده شود. چرا که 
مردم هنوز یادشان نرفته در دولت قبل چطور 
سرمایه هایشان در اعتمادی که به دولت وقت 
کردند؛ سوخت و ضررهایشان همچنان جبران 

نشده است. 
این مردم بیش از هر چیزی نیازمند صداقت 
در رفتار و تصمیم های تصمیم سازان هستند و 
اقعیت این است که در این عصر کمتر می توان 

مسئله ای را از دید افکار عمومی پنهان کرد.

خبر

اخبار

برای اکبر طبری رای جدید صادر 
شده است

مرکز رسانه قوه قضاییه اطلاعیه جدیدی درباره 
اعلام  از  روز پس  اکبر طبری صادر کرد. یک 
خبر آزادی اکبر طبری )مدیر کل پیشین امور 
از  قوه قضائیه(  پیشین  اجرایی  مالی و معاون 
سوی رییس سازمان زندان ها در روز چهارشنبه 
هفتم تیر، قوه قضاییه پنج شنبه هشتم تیرماه 
اطلاعیه ای صادر و در بخشی از آن درباره اکبر 
طبری -که به ۳۱ سال حبس قطعی محکوم شده 
بود- اعلام کرد که او بعد از تحمل ۴۵ ماه حبس، 
با وثیقه و تصمیم مرجع قضایی از زندان خارج 

شده است.
اطلاعیه  قضائیه  قوه  نیز  تیر   ۱۰ شنبه  روز 
جدیدی درباره اکبر طبری به شرح زیر صادر 

کرده است:
»طبری ۲۳ تیرماه سال ۹۸ به دلیل اتهاماتی از 
جمله »تشکیل شبکه ارتشا با وصف سردستگی«، 
»پولشویی«، »جعل اسناد« و »اعمال نفوذ در 

پرونده های قضایی« بود، بازداشت شد.
پرونده  ارسال  و  از صدور کیفرخواست  پس 
رسیدگی  جلسه  اولین  دادگاه،  به  طبری  اکبر 
به اتهامات وی روز )یکشنبه( ۱۸ خردادماه سال 
۹۹ به ریاست قاضی بابایی در شعبه ۵ دادگاه 

کیفری یک استان تهران برگزار شد.
پرونده  به  رسیدگی  برای  دادگاه  جلسه   ۱۴
اکبری طبری برگزار و در نهایت سخنگوی قوه 
قضاییه در نشست خبری در نشست خبری ۸ 
مهرماه سال ۹۹ از صدور حکم ۳۱ سال حبس 

برای اکبر طبری خبر داد.
پس از صدور حکم، وکلای طبری درخواست 
اعاده دادرسی نسبت به حکم صادره را دادند. 
دیوان عالی کشور در دو مورد از عناوین اتهامی 
)جعل سند و سردستگی شبکه ارتشاء( با توجه 
به مستندات ارائه  شده از سوی وکلای متهم، 
اکبر  دادرسی  اعاده  پذیرش  با  گرفت.  نقض 
طبری مطابق ماده ۴۷۴ قانون مجازات اسلامی 
و قانون ۵۳۰ کیفری پرونده به شعبه ۱۵ دادگاه 

کیفری یک تهران ارجاع داده شد.
بعد از ارجاع پرونده از دیوان عالی کشور به 
شعبه هم عرض این پرونده مجددا رسیدگی و 
که ۱۰۰  قبلی طبری  وثیقه  قرار  میزان  دادگاه، 
میلیارد تومان بود را افزایش و به ۳۰۰ میلیارد 
تا  وثیقه  سپردن  با  وی  تا  داد  تغییر  تومان 
رسیدگی نهایی و صدور رای قطعی از زندان آزاد 

شود.
اکبر  پرونده  حکم  پیگیری ها،  آخرین  طبق 
طبری مدتی پیش در شعبه هم عرض مجددا 
شده  محکوم  حبس  مجازات  به  وی  و  صادر 
در  حاضر  حال  در  اشاره  مورد  پرونده  است. 
و منتظر  عالی کشور در حال رسیدگی  دیوان 

اعلام رای نهایی است.«

موافقت رهبر انقلاب با بخشش اضافه 
خدمت سربازان

کل  ستاد  انسانی  نیروی  معاونت  اعلام  برابر 
کارکنان  سنواتی  خدمت  اضافه  مسلح  نیروهای 
وظیفه و مشمولین غایب، مورد بخشش فرماندهی 

معظم کل قوا )مدظله العالی( قرار گرفت.
استناد  به  افزود:  مسلح  نیروهای  کل  ستاد 
العالی(  مصوبه فرماندهی معظم کل قوا)مدظله 
و به میمنت عید سعید غدیر خم، اضافه خدمت 
سنواتی ۳ و ۶ ماهه کارکنان وظیفه دارای غیبت 
سنواتی و همچنین مشمولین وظیفه غایبی که تا 
تاریخ ۱/۷/۱۴۰۲ خود را جهت انجام خدمت دوره 
ضرورت، معرفی کنند، مورد بخشش معظم له قرار 

گرفت.
این  بر  کرد:  اضافه  مسلح  نیروهای  کل  ستاد 
اساس همه کارکنان وظیفه دارای غیبت سنواتی 
برای تعیین تکلیف وضعیت خدمتی و بهره مندی 
مربوطه  یگان  کارگزینی  به  مذکور  بخشش  از 
مراجعه کنند و مشمولین وظیفه غایب خدمت 
دوره ضرورت )موضوع بند ۱ ماده ۵۸ قانون خدمت 
از فرصت  بهره مندی  با  وظیفه عمومی( چنانچه 
پیش آمده، حداکثر تا تاریخ ۱/۷/۱۴۰۲ خود را به 
 ۱۰+ پلیس  انتظامی  الکترونیک  خدمات  دفاتر 
معرفی و برای اعزام به خدمت سربازی اقدام کنند، 
از مقررات بخشش اضافه خدمت سنواتی بهره مند 

خواهند شد.
از  یک  هر  چنانچه  کرد:  تاکید  اطلاعیه  این 
مشمولین وظیفه غایبی که در مهلت تعیین شده 
برای تعیین وضعیت خدمتی اقدامی ننمایند و یا در 
تاریخی که برای اعزام آنها تعیین شده در خدمت 
با  ماده مذکور  به موجب  کماکان  نشوند  حاضر 
اعزام خواهند  به خدمت  اضافه خدمت سنواتی 
شد. در ضمن این بخشودگی موجب حذف آثار 
از  استفاده  برای  و مجوزی  اضافه خدمت نشده 
یا تحصیلی برای دارندگان  معافیت های کفالت 

غیبت سنواتی نخواهد بود.

همسان سازی حقوق بازنشستگان 
تصویب شد

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اسلامی گفت: همسان سازی حقوق بازنشستگان 
کشوری، لشکری و تامین اجتماعی در کمیسیون 

برنامه و بودجه به تصویب رسید.
به گزارش ایرنا، حمیدرضا حاجی بابایی روز شنبه 
در گفت و گویی اظهار داشت: با تنفیذ مواد ۱۲ و 
۳۰ برنامه ششم توسعه در برنامه هفتم، همسان 
و  لشکری  کشوری،  بازنشستگان  حقوق  سازی 
تامین اجتماعی و پرداخت بدهی دولت به تامین 
اجتماعی در کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات 

مجلس مصوب شد.
ماده ۱۲ برنامه ششم توسعه به چگونگی پرداخت 
بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی اختصاص 
دارد که در آن پیش بینی شده سالانه حداقل ۱۰ 
درصد بدهی ها باید بازپرداخت شود و همچنین 
در بند ب این ماده سازمان تامین اجتماعی موظف 
را  بگیران  مستمری  و  بازنشستگان  حقوق  شده 

متناسب سازی کند.
همچنین ماده ۳۰ برنامه ششم دولت را مکلف 
عدالت  برقراری  برای  را  لازم  اقدامات  است  کرده 
در نظام پرداخت، رفع تعبیض و متناسب سازی 
شاغلین،  امکانات  از  برخورداری  و  ها  دریافت 
بازنشستگان و مستمری بگیران کشوری و لشکری 

سنوات مختلف انجام دهد.
حاجی بابایی اضافه کرد: با استهلاک بدهی های 
دولت ضمن ایجاد عدالت در حقوق و مزایای کارکنان 
تامین اجتماعی، اعم از شاغلان و بازنشستگان، باید 
همسان سازی حقوق بازنشستگان نیز اجرایی شود 
و این حقی اجتناب ناپذیر است که وظیفه مجلس 
کند. رسیدگی  آن  به  که  است  انقلابی  دولت   و 
داشت:  بیان  مجلس  در  همدان  مردم  نماینده 
واقعیت آن است که در شرایط کنونی باید توجه 
بیشتری به بازنشستگان کرد و صرفا فقط با شعار 
است،  گفتنی  نیست.  شدنی  حل  مساله  این 
مصوبات کمیسیون های تخصصی مجلس در مورد 
لایحه برنامه هفتم به صورت پیشنهاد در کمیته های 
کمیسیون تلفیق برنامه بررسی و در جریان بررسی 
به این لایحه در کمیسیون تلفیق بررسی می شود؛ 
کمیسیون  در  تصویب  صورت  در  مصوبات  این 
تلفیق و صحن مجلس شورای اسلامی، به لایحه 

دولت افزوده می شوند.

سیدابراهیم رئیسی در مراسم روز ملی صنعت و 
معدن که در سالن اجلاس سران برگزار شد با تبریک 
این روز به فعالان صنعت و معدن اظهار کرد: در این 
روز باید هم به مزایای مطلق و هم به مزایای نسبی در 
این بخش پرداخته و به معایب و آسیب ها نیز توجه 
و حرف صنعتگران مان شنیده شود. همچنین موانع 
و مشکلات ما در زمینه تجارت منطقه ای صنعت و 

معدن رفع شود.
معدن  و  صنعت  تولید  رشد  برای  من  افزود:  وی 
کشور از همه صنعتگران تشکر می کنم. در شش ماهه 
دوم سال ۱۴۰۱ این رشد محقق شد و امسال هم کشور 
به سمت رشد تولید و اقتصاد حرکت می کند. امروز 
صنعتگران ما به این رسیدند که رشد صنعت را باید 
با علم و فناوری و دانش همراه کنند؛ چراکه اثر آن بر 
صادرات ما در این بخش و توسعه آن نمایان خواهد 

شد.
وی ادامه داد: آن چه صنعتگران از در دلسوزی و 
درباره موانع و مشکلات کشور در این بخش مطرح 
می کنند باید به خوبی شنیده شود. اساس کار آن است 
که ما احساس مان رفع مشکلات و موانع باشد و در 
این دولت تصمیم جدی برای حل مشکلات و موانع 

وجود دارد.
رئیس جمهوری با بیان این که »ما باید به مشکلات 
و مسائل پیش روی صنعت کشور توجه کافی داشته 
باشیم«، یادآور شد: در بخش صنعت مهم است که 
شاهد حضور دانشگاه در کنار این بخش باشیم؛ چراکه 
تعریف این دو در کنارهم منجر به بهره وری بیشتر 
و رشد تولید و در نهایت رشد اقتصادی برای کشور 

می شود.
صنعتگران   یک  برای  مالی  تامین  کرد:  تاکید  وی 
امری ضروری است، او خودش هم سرمایه دارد اما 
صنعتگر باید احساس کند دستش باز است و قدرت 
مانور دارد تا مواد اولیه و ماشین آلات را تامین کند. 
همچنین مشوق های مالیاتی در این زمینه تاثیر دارد. 
مالیات برای تنظیم گری است و اگر در بخش صنعت 
مشکلی برای مان ایجاد شود باید با همین مالیاتی که 
اخذ می شود مشکلات را حل کرد. کار باید به نحوی 
پیش رود که صنعتگر احساس پشتیبانی کند و در عین 
حال که مالیات پرداخت می کند، بداند که این امر بر 

میزان تولید او تأثیر نمی گذارد.
یا  فشار  عنوان  هیچ  به  یعنی  امر  این  گفت:  وی 
او  تولید  یا  نشود  ایجاد  صنعتگر  تولید  بر  تحمیلی 

کاهش نیابد و متوقف نشود.
دولت ظرفیت حل مشکلات را در خودش داشته باشد
در  انرژی  »مسئله  این که  بیان  با  رئیس جمهوری 
کشور اهمیت زیادی دارد«، تصریح کرد: ما در کشور با 
ناترازی هایی مواجهیم. البته بنا نداریم در سخنان مان 
جز در جایی که تناسب دارد حرفی را بزنیم. ما دولت 
تشکیل دادیم تا مشکلات به ما منتقل شود نه اینکه 
مشکلات را به بخش های دیگر منتقل کنیم. دولت باید 
آنقدر ظرفیت داشته باشد که مشکلات را خودش در 

درون خودش حل کند.
و  موانع  از  تریبون دارانی که مدام  از  انتقاد  با  وی 
مشکلات می گویند و دولت را مسئول رفع مشکلات 
معرفی می کنند، خاطرنشان کرد: اگر قرار باشد این 
مشکلات به صنعتگر، بازاری  و فعال اقتصادی منتقل 
این  گفته ام  وزرا  به  همین  برای  نمی شود.  که  شود 
مسائل را هرچه می خواهید در دولت بحث کنید اما در 

بیرون باید تمام رفتار ما امیدبخش باشد.
وی با بیان این که »هر کشوری مثل کشور ما که 
در تحریم و تهدید است مشکلاتی دارد«، اظهار کرد: 
اما اگر قرار باشد این مشکلات هرروز به بدنه جامعه 
منتقل شود نه صلاح است و نه مفید. این مشکلات را 
باید چه کسی حل کند؟ مسئولان و دولتمردان باید این 

کار را انجام دهند.
رییسی گفت: ما در برق و آب و نظام پولی ناترازی 
داریم و باید آن را تراز کنیم و این کار شروع شده است. 

در ناترازی انرژی باید سهم و حق صنایع را از مصارف 
خانگی و روزمره جدا کنیم. این کاری که درباره تولید 
انرژی به دست خود صنایع آغاز شده است و ۱۰ هزار 
مگاوات در این زمینه در نظر گرفته شده تا خرج صنعت 
از مصارف دیگر جدا شود. اما در این زمینه نیازمند یک 
کار میان مدت هستیم و باید مدیریتی بین وزارت نیرو و 
صمت صورت گیرد. ما در مواردی مشکلاتی داریم که 
قابل حل است و از موهبت های زیادی برخورداریم که 
با مدیریت درست انرژی می توان کمبودها را حل کنیم 

و این امر نیازمند تلاش جهادی است.
وی تصریح کرد: هیچ واحد تولیدی به هیچ عنوان 
نباید متوقف شود یا تولیدش را کم کند و از اشتغال 
بکاهد یا نیمه تعطیل شود بلکه باید مشکل شان را 
حل کنیم. هیچ مشکلی در کشور نیست که راهکار و 

راه حلی در درون کشور نداشته باشد.
ما نسخه دیگران را اجرا نمی کنیم

وی با بیان این که »ما راهکار حل مشکلات کشور 
را در دست بیگانگان دنبال نمی کنیم«، اظهار کرد: 
ما از تجربه دیگران استفاده می کنیم اما راهکار رفع 
مشکلات را اگر در دست بیگانگان دنبال کنیم باید 
بمانیم تا چه زمانی آنان به ما لبخند بزنند یا مراقب 
باشیم مبادا اخمی بکنند. من بارها گفته ام تجربه  
پیشینان و دیگران برای ما قابل استفاده است اما 
نه اینکه برای مان نسخه بنویسند. ما نسخه دیگران 
را اجرا نمی کنیم بلکه آن را بومی سازی می کنیم و 
با شرایط اقلیم خودمان می سنجیم نه این که بدون 

مطالعه آن را اجرا کنیم.
»باید  این که  بیان  با  هم چنین  رئیس جمهوری 
را  امور  انرژی  مصرف  و  انرژی  تولید  بخش های 
زمان،  در  مدیریت  کرد:  اظهار  کنند«،  مدیریت 
نبودن تعطیلات بخش صنعت  استفاده و موازی 
با ادارات کشور و استفاده بهینه از انرژی از جمله 
مثال هایی برای مدیریت ناترازی هاست. تولید امروز 
نقطه قدرت و قوت کشور است و نباید از آن بکاهیم. 
قدرت فقط در موشک نیست، تولید صنعتی هم 

قدرت ماست.

دنیا به ما به عنوان یک کشور قدرتمند نگاه می کند
به گزارش ایسنا، وی یادآور شد: امروز نگاه کشور به 
این است که تولید رشد کند. ما وقتی در دنیا با روسای 
کشورها صحبت می کنیم می بینیم که نگاه شان به ما 
به عنوان یک کشور قدرتمند است. نه فقط در صنعت 
نظامی یا هسته ای بلکه در صنایع مختلف ما را دارای 
قدرت می دانند و همین شرکت های دانش بنیان و پارک 

علم و فناوری همه از نقاط قوت ماست.
ضرورت  یک  صنعت  در  تحول  داد:  ادامه  وی 
نقاط  از  زمینه  این  در  باید  و  است  اجتناب ناپذیر 
کرد.  تقویت  را  قوت  نقاط  و  شود  کاسته  ضعف 
وقتی از ماشین سازی تبریز که در آستانه تعطیل 
بود بازدید کردم و دیدم که امسال ۲ هزار ماشین 
را  آن  کردند  هدف گذاری  ساخت  برای  را  صنعتی 

افتخار کشور دیدم.
باید امسال را سال از رکود خارج شدن معادن دانست

رئیسی همچنین با اشاره به وضعیت معادن کشور، 
افزود: با همتی که وجود دارد باید امسال را سال از 
رکود خارج شدن معادن دانست. ۲۷۰۰ معدن از ۳ 
هزار معدن از حالت بلاتکلیفی خارج شد و مابقی هم 
در حال انجام ارزیابی و حل مسائل خود است. در 
کرمان منابع بسیاری وجود دارد که باید احیا شود، 
برخی کشورها آمدند و قرارداد بستند که این معادن را 
فعال کنند اما ۱۰ تا ۱۵ سال گذشته و برخی قراردادها 
عملی نشده که نباید اینطور باشد. این امکان که معادن 
فعال شود کاملا وجود دارد و روستاها را با همین درآمد 

آباد کرد و جوانان آن منطقه را به کار گرفت.
وی یادآور شد: تجارتی که در این دوران به دست 
بازرگانان انجام شد رکورد چهل سال اخیر را زد و ۵۳ 
میلیارد دلار تجارت را داشتیم و این هنوز کف انتظار ما 
از تجارت است. من به کشورهای مختلف که می روم 
همه به ظرفیت های جمهوری اسلامی چشم دوخته اند. 
همسایگان ما در کالاهای بسیاری بهترین محصول را 
و  منطقه  با  که  ارتباطاتی  می دانند.  ایرانی  تولیدات 
پیمان های اقتصادی برقرار کرده ایم نقطه قوت ماست و 
از آن می توان استفاده کرد. همه دنیا فقط چهار کشور 

نیست. اگر چند کشور اروپایی نخواستند با ما همکاری 
کنند، تمام دنیا آن چند کشور اروپایی نیست. زمینه 
برای تولید و همکاری با همه کشورها در ایران وجود 
دارد و هر کشوری که بخواهد با ما همکاری کند شرایط 
فراهم است. سفر من به آمریکای لاتین و آفریقای 

جنوبی در همین راستا بود.
برای بیمارستان های سایر کشورها نذر نداریم

وی با اشاره به برخی حاشیه سازی ها از اظهاراتش 
درباره صادرات تجهیزات دانش بنیان پزشکی، یادآور 
شد: برخی سخنانم را درباره صادرات دانش بنیان ها 
ناصوابی  حاشیه  برایش  و  نشدند  متوجه  درست 
از  که  دانش بنیان  صادرات  دنبال  به  ما  ساختند. 
برویم  این که  نه  هستیم  ماست  جوانان  افتخارات 
برای  ما  بسازیم.  بیمارستان  دیگر  کشورهای  برای 
بیمارستان های سایر کشورها نذر نداریم. می خواهیم 
مانند سایر محصولات مان از محصولات دانش بنیان 

نیز صادرات خوبی داشته باشیم.
ما  دانش بنیان  محصولات  اینکه  بیان  با  رئیسی 
تاکید کرد:  بازارهای جهانی دارد،  خواهان زیادی در 
امیدوارم با تلاش صنعتگران و تجار با رشد تولید با 
سهم  بتوانیم  تا  یابد  افزایش  ما  صادرات  کیفیت، 
جمهوری اسلامی را از بازارهای جهانی به دست آوریم.

وی با انتقاد از سهم کم ایران از اقتصاد دریا، تصریح 
دریا  به  را نسبت  برخی کشورها سواحل کمی  کرد: 
دارند اما تا ۵۰ درصد تولید ناخالص ملی خود را از 
اقتصاد دریا تأمین می کنند، متأسفانه ما نهایتاً و در 
ناخالص  تولید  از  درصد  تا ۴  حالتی خوش بینانه ۳ 
ملی کشورمان از اقتصاد دریاست در حالی که ۳۷۰۰ 

کیلومتر ساحل دریایی داریم.
وی با بیان این که »ما رشد تولید را با رکود همراه 
برخی  مانند  نمی گذاریم  شد:  یادآور  نمی کنیم«، 
سال های گذشته مهار تورم با ایجاد رکود همراه شود، 
رهبر انقلاب هم رشد تولید را توأم با مهار تورم مطرح 
کردند؛ چراکه نبود نقدینگی و سرمایه در گردش در 
کارخانجات تولیدی خطرناک است و مهار تورم با 
ایجاد رکود، یک بن بست اقتصادی برای کشور است.

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس با اشاره به جلسه کمیسیون 
با رییس سازمان انرژی اتمی گفت: در این جلسه رئیس سازمان 
آخرین  و  آژانس  با  توافق  مختلف  ابعاد  از  گزارشی  اتمی  انرژی 

وضعیت قانون اقدام راهبری ارائه کرد.
 علی خضریان در تشریح جلسه کمیسیون اصل نود با حضور 
اسلامی رئیس سازمان انرژی اتمی و معاونان این سازمان گفت: 
این جلسه در چارچوب نظارت بر حسن اجرای قانون اقدام راهبردی 
برای لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت ایران به ویژه ماده ۶ این 

قانون برگزار شد.
وی با اشاره به گزارش ۱۰ خرداد دبیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی به شورای حکام مبنی بر توافق این آژانس با سازمان انرژی 
اتمی ایران در مورد افزایش نظارت ها و ایجاد نظارت های فراپادمانی 
گفت: در این جلسه ابتدا رئیس سازمان انرژی اتمی گزارشی از ابعاد 
مختلف توافق و آخرین وضعیت قانون اقدام راهبری ارائه کرد. پس 

از استماع گزارش رئیس سازمان انرژی اتمی، برای اعضا کمیسیون 
محرز شد که توافق صورت گرفته، خلاف قانون اقدام راهبردی برای 
لغو تحریم ها و تأکید رهبر معظم انقلاب بر عدم تخطی از این قانون 
است که ایشان این موضوع را در دیدار با دانشمندان و مقامات 

صنعت هسته ای تصریح فرمودند.
خضریان با اشاره به برخی از ابعاد توافق صورت گرفته گفت: 
در حالی که جمهوری اسلامی ایران خود را مکلف به همکاری و 
تعامل با آژانس بین المللی انرژی اتمی در چارچوب مقررات پادمانی 
دانسته و با توجه به اینکه بر اساس تأکید رهبری معظم انقلاب 
نباید تعهدات فرا پادمانی را بپذیرد، متأسفانه بر اساس بیانیه آژانس 
حدود ۱۰ دوربین فراپادمانی در کارگاه تولید سانتریفیوژ در سایت 

اصفهان نصب شده است.
وی اضافه کرد: همچنین دو دستگاه EMD در تأسیسات فردو و 
نطنز جهت نظارت برخط غنی سازی برای اولین بار در جهان بدون 

کسب مجوزهای قانونی از مراجع مربوطه قرار گرفته که این موضوع 
نه تنها خلاف مصوبه مجلس بلکه فراتر از تعهدات برجامی است 
 OLEM چرا که در برجام اندازه گیری سطح غنی سازی، دستگاه
ذکر شده از این رو باید روشن شود این ۲ دستگاه چه تفاوت هایی با 
یکدیگر دارند. وی با اشاره به نقش نظارتی مجلس شورای اسلامی بر 
اساس قانون گفت: در این جلسه علیرغم تأکید کمیسیون اصل نود 
و دیگر نمایندگان مجلس جهت اطلاع ازجزئیات توافق، مشخص 
شد که مجلس هیچ اطلاعی از جزئیات متن توافق که خلاف قانون 
و تعهدات فراپادمانی بوده، ندارد و امکان نظارت بر قانون مجلس 

نیز وجود ندارد.
خضریان در پایان بیلن کرد: پیش از این، درباره محتوای این 
توافق از وزیر امور خارجه سوال شده بود که لباس امیرعبدالهیان 
اعلام کرد این پرونده توسط این وزارتخانه نشده و در سازمان انرژی 

اتمی دنبال می شود.

رئیس جمهوری در روز ملی صنعت و معدن اعلام کرد

مهار تورم با ایجاد رکود، یک بن بست اقتصادی برای کشور است
رئیس  جمهوری گفت: امروز صنعتگران ما به این رسیده اند که رشد صنعت را با علم و فناوری و دانش همراه کنند؛ چراکه اثر آن بر صادرات و توسعه 

نمایان خواهد شد.

توافق اخیر با آژانس خلاف قانون اقدام راهبردی مجلس استیک عضو کمیسیون اصل نود مجلس اعلام کرد

رئیسی با بیان 
اینکه راهکار 

رفع مشکلات 
را اگر در دست 
بیگانگان دنبال 

کنیم باید بمانیم 
تا چه زمانی 

آنان به ما لبخند 
بزنند، گفت:  ما 
نسخه دیگران 

را اجرا نمی کنیم 
بلکه آن را 

بومی سازی 
می کنیم

معین الدین سعیدی نماینده مردم چابهار در مجلس  درباره سخنان یک عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام مبنی بر عدم قناعت مردم در مسائل روزمره 
و اینکه مانند مردم سایر کشورها به روزی یک یا ۲ وعده خوردن غذا اکتفاء 
نمی کنند، گفت: اگر واقعا این گونه است که مردم چین یک یا ۲ وعده در روز 
غذا می خورند، رئیس اتاق مشترک ایران و چین هم گفته آن ها ۴ بار در روز غذا 
می خورند. وانگهی درحال حاضر موضوع ما قناعت ملت نیست، درایت دولت 
است که باید اتفاق بیفتد. یعنی بسیاری از شرایط معیشتی که مردم تجربه 

می کنند، به بی درایتی هایی که در حوزه اجرایی اتفاق می افتد، باز می گردد.
به گزارش ایلنا، نماینده چابهار در مجلس شورای با بیان این که معتقدم کسانی 
که اسم خودشان را اقتصاددان گذاشته اند باید درباره مسائلی که مطرح می کنند 
ملاحظه داشته باشند، عنوان کرد: طعنه هایی که برخی به مردم می زنند واقعا 
اثر بسیار مخربی در روح و روان ملتی دارد که همواره با بزرگ منشی، بسیاری 

از بی تدبیری های ما را بزرگوارانه تحمل کردند.
وی درخصوص اینکه مطرح می شود چنین صحبت هایی در سال منتهی به 
انتخابات باعث می شود مردم به صندوق های بی رغبتی کنند، عنوان کرد: من 
نمی خواهم نیت خوانی کنم که افرادی که چنین صحبت هایی را مطرح می کنند، 
چه نیتی دارند. رهبری در ابتدای سال در فرمایشات شان موضوع انتخابات را 
موضوع اصلی مطرح کردند، این ها پالس های بسیار جدی است که کسانی 
که صاحبان تریبون هستند و مسئولیتی دارند در صحبت های شان باید مورد 

ملاحظه قرار دهند.

سعیدی خاطرنشان کرد: از سوی دیگر در سالی قرار داریم که سال مهار تورم 
است، آیا در سالی که چنین عنوانی را دارد، اگر مردم انتظار داشته باشند قیمت 
کالاهای اساسی شان دچار یک شوک تورمی نشود، انتظار زیادی است؟ اینجا 

باید قناعت مردم را زیر سوال برد؟ یا به درایت خودمان شک کرد؟ 
بنده منتقد دولت قبلی  این نماینده مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: 
هم بوده ام و به بسیاری از رویکردهای دولت قبل به شدت نقد داشتم و در 
مقابل بسیاری از تصمیم گیری های غلط هم ایستاده ام اما چطور در دولت 
قبل به نوعی این آقایان منتقد بودند و آنجا همه چیز را گردن دولت وقت 
می انداختند اما در حال حاضر که دولت،  دولت همسو است، به سمت مردم 
فرافکنی می کنیم که مردم را مسئول این شرایط را بدانیم و عدم قناعت مردم 
را عامل اصلی مشکلات بدانیم؟ این ها به نظر من ناشی از نگاه های سیاسی 
است. اگر نمی توانیم با رفتار، عملکرد و گفتارمان مرحمی بر دردهای ملت 
باشیم، لااقل به زخم آن ها نمک نپاشیم. چه بسا در این زمینه سکوت کردن 

بهتر از اظهارنظر کردن باشد.
وی با اشاره به این که در گذشته اظهاراتی مانند این را شنیده ایم و کاش افرادی 
که چنین چیزهای را مطرح می کنند خودشان و خانواده های شان یک مقداری 
بیشتر ملاحظه می کردند، بیان کرد: بعضا افرادی که ملت را دعوت به قناعت 
و مسائلی شبیه آن می کنند خودشان و خانواده های آنها از سفره بیت المال 
چه ارتزاق هایی نکردند. این دوگانگی برای مردم قابل پذیرش نیست. متاسفانه 
رویکردی را از صاحبان تریبون مشاهده می کنیم به جای این که پاسخگوی 

عملکرد خودمان باشیم با یک فرافکنی عجیب و گاهاً تهوع برانگیز توپ را در زمین 
مردم می اندازیم که چرا مصرف مردم بالا است؟چرا مردم رعایت نمی کنند؟ چرا 
به وظاف شهروندی شان عمل نمی کنند؟ محروم شهید مطهری جمله ای دارد که 
می گوید تفاوت ما با متفکرین کلاسیک این است که آن ها بر حقوق مردم تاکید 
می کنند و ما بر حدود مردم. این مردم در عرصه های مختلف ثابت کرده اند پای 
کار کشور و نظام هستند و در سخت ترین آوردگاه ها بوده اند. در شرایط جنگ، 
اتفاقات بعد از انقلاب و تحریم مشاهده کرده ایم این مردم صبر و نجابت به 
خرج داده اند و این صبر و نجابت حمل بر چیز دیگری قرار دادن، بی انصافی 

محض است. 
وی ادامه داد: قبل از فرمایشات این چنینی که چرا مردم ما مثل مردم چین 
یک وعده نمی خورند، اول باید از خودمان و مسئولان بپرسیم خانواده های ما 
چه شرایطی دارند؟ فرزندان ما در کجاها تحصیل می کنند؟ امکانات ما از لحاظ 
دسترسی چیست؟ ما باید ابتدا یک سوزن به خودمان بزنیم و بعد یک جوالدوز 
به دیگران، کاش این توصیه های اینچنینی را به خودشان و خانواده های شان 

می کردند، بعد از مردم ایران می خواستند.
سعیدی تاکید کرد: وانگهی درست است که هدف اصلی انقلاب استقرار 
عدالت، جامعه اخلاقی و دینی و آزادی بوده است اما در کنار همه این ها رفاه و 
آرامش مردم هم جز اصولی بوده است. من معتقدم بسیاری از شهدا برخلاف 
این که در حال حاضر می گویند می رفتند تا موی دختری بیرون نباشد، این گونه 
نبوده است اتفاقا شهدا عمده دلیلی که رفتند برای ایجاد جامعه آرمانی اسلامی 

و رفاه و آرامش برای مردم بوده است. متاسفانه مشاهده می کنیم حساسیت به 
مسائل حاشیه ای به مراتب بیشتر از مسائل معیشتی مردم، پدیده زباله گردی، 
تورم لجام گسیخته، کودکان کار و نظایر این موضوعات است؛ چراکه اصل، این 
موضوع است. امروز حساسیت ها کمتر شده است و فرمایشات این چنینی به 
نظر من مردم را عصبانی تر می کند. عزیزان اگر نمی توانند مرحمی بر دردهای 

مردم باشند، لااقل نمک بر زخم مردم نپاشند.

نماینده چابهار مطرح کرد
به جای قناعت مردم به دنبال درایت دولت باشید
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